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ZÁPIS  

z jednání sociální komise rady města konaného dne 06. 09. 2023 

od 15,00 hod. 
 

Přítomni: Hana Tamchynová, Štěpán Husák, Pavlína Lišková 

                  

Hosté:  Kateřina Matyášová 

               

Omluveni: Simona Petrášová, Michaela Valentová, Simona Aiznerová 

 

Neomluveni: Kristina Macáková, Marie Sochůrková 

 

 

 

Program:  

1. Zahájení 

2. Informace (individuální dotace, příspěvek pro lékaře, pravidla programových dotací) 

3. Hodnocení žádostí o individuální dotaci – Oblastní charita Ostrov 

4. Žádosti o doplnění pořadníku v Domě s pečovatelskou službou v Ostrově 

5. Žádosti o přeřazení v pořadníku na byt v Domě s pečovatelskou službou v Ostrově 

6. Různé 

 

1. Úvod  
     Předsedkyně P. Lišková přivítala přítomné a zahájila jednání Sociální komise. 

2. Informace (individuální dotace, příspěvek pro lékaře, pravidla 

programových dotací, které už byly předloženy do RM) 

a. Linka bezpečí  

Žádali o 25 000 Kč 

Linka bezpečí z.s., provozuje bezplatnou dětskou krizovou linku od roku 1994. Za dobu své 

činnosti přijala více než 10 milionů kontaktů z celé České republiky. 

Organizace poskytuje kvalitní a snadno dostupnou pomoc dětem, studentům a všem, kteří 

jednají v jejich zájmu, a to v rámci dvou sociálních služeb: Linka bezpečí a Rodičovská linka. 

Služby Linky bezpečí, z. s., jsou dostupné pro klienty z celé České republiky na dvou 

telefonních číslech, ale i na chatu a v e-mailové poradně. Velkou pozornost věnují i prevenci. 

Konzultanti jezdí za dětmi do škol a sportovních 

klubů, natáčí vzdělávací videa, podcasty a zveřejňují užitečné rady na blogu.  Předpokládá se, 

že v roce  

2023 přijmou cca 122 700 kontaktů, tj. 115 000 hovorů, 4200 e-mailů a 3500 chatů. 

Zhruba dvě třetiny klientů tvoří dívky ve věku mezi 14. a 17. rokem. Důležitým pilířem práce 

Linky bezpečí je anonymita. 

Nezjišťují jméno ani adresu volajících. Tento údaj je známý pouze v případě, kdy jej volající 

sdělí sám dobrovolně. Na základě kvalifikovaného odhadu předpokládají, že v průběhu roku 

přijmou z města Ostrova cca 245 kontaktů 
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Pravidelně se zapojují do odborných a veřejných akcí, které přispívají k rozvoji péče o duševní 

zdraví dětí a mladistvých. Financování Linky bezpečí není jednoduché.  

Část rozpočtu pomáhají pokrýt firemní či individuální dárci. Neobejdou se, ale bez podpory 

ze strany měst, obcí, městysů a městských částí a obvodů. Finanční podpora města Ostrov je 

tak pro ně velmi důležitá pro naplnění  cíle, jímž je zajištění dostupnosti  služeb co největšímu 

počtu dětí, které pomoc potřebují. 

Komentář OSVZ  

Tato linka má velmi dobře zpracovanou reklamu, lidé i děti o ní vědí a v nouzi se na ni 

obracejí. Vzhledem k tomu, že v rámci Ostrova obdobná služba provozována není, vítáme 

možnost využití služeb Linky důvěry i ostrovskými občany. Služba je ale anonymní a nemáme 

dostatek referencí od klientů, proto náš odbor není schopen vyhodnotit přínos služby pro 

občany města. Ze statistik linek důvěry je nám známo, že v posledním roce zaznamenaly 

zvýšený počet kontaktů, ze kterých vyplynuly problémy se sebepoškozováním, úzkostmi, 

depresemi, myšlenkami na sebevraždy, a to nejen u dětí a mladistvých, ale i u seniorů. Lidé 

se na linky důvěry obracejí čím dál častěji, a to zřejmě vlivem energetické krize a s tím 

souvisejícími existenčními problémy, sociální izolace atd. S ohledem na výše uvedené, nové 

skutečnosti doporučuje obor poskytnutí dotace v poměrné výši. 

 OSVZ navrhuje poskytnutí individuální dotace ve výši 5000 Kč.   

Takto bylo doporučeno na jednání RM dne 29.8.2023 a RM dotaci schválila ve výši 

navržené odborem. 

b. S žabičkou do pohádky 

Žádají o 348 000 Kč 

Rádi by rozšířili dětskou skupinu s možností přijetí také pro děti s vývojovými dysfáziemi. 

Rozšířili by dětskou skupinu s možností přijetí vyššího počtu dětí denně. Momentálně mají 

schválenou kapacitu 12 dětí na den. Zájem o umístění dětí narůstá a v současné chvíli musí 

děti odmítat, nebo je zařazovat do pořadníku, pokud některé z dětí chybí. Dětskou skupinu 

navštěvují aktuálně také 4 děti s vývojovou vadou a autismem a tomuto účelu by potřebovali 

přizpůsobit prostory. 

Komentář OSVZ  

Ze strany OSVZ bylo žadatelce doporučeno, aby žádost byla vzala zpět a byla podána nová 

žádost na neinvestiční účely, a to vzhledem k níže uvedenému 

• individuální dotace je podpora neinvestičního charakteru, neposkytuje se na investiční 

účely, které jsou uvedeny v žádosti 

• prioritou je pro město Ostrov vybudování a podpora mateřského centra, protože takové 

zařízení je ve městě žádáno 

• rekonstrukce nebytových prostor, které žadatelka v žádosti uvádí, by měla řešit s 

OMIS a OMM a především vedením města 

 

 Žádost byla stažena a bude podána nová. 
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c. MUDr. Berger 

Žádá o 250 000 Kč  

MUDr. Berger žádá o příspěvek na částečnou úhradu sonografického přístroje do své 

gynekologické ordinace na poliklinice v Ostrově.   

Komentář OSVZ – Lékař žádá o poskytnutí dotace na určitý typ sonografického přístroje. 

Město Ostrov dlouhodobě podporuje lékaře různých odbornosti v rámci žádostí o poskytnutí 

dotace na dovybavení či modernizaci jejich ordinací. 

OSVZ navrhuje schválení žádosti o poskytnutí individuální dotace v maximální možné 

výši 250 000 Kč.   

Takto bylo doporučeno na jednání RM dne 29.8.2023 a RM doporučila dotaci ZM schválit ve 

výši navržené odborem. Materiál bude předložen na zasedání ZM dne 20.9.2023. 

 

- pravidla Programových dotací viz příloha 

Materiál byl projednán a schválen na jednání RM dne 29.8.2023 a doporučen ke schválení 

ZM dne 20.9.2023. Členům komise byl předkládaný materiál představen. 

 

3.  Hodnocení žádostí o individuální dotaci 
 

Podané byly 3 žádosti 

a. Oblastní charita Ostrov – Dobrovolnická služba Tereza, Ostrov 

Oblastní charita Ostrov žádá o poskytnutí individuální dotace ve výši 138 300 Kč, na nájemné, 

části provozních nákladů služby a dohod o provedení práce. Tato aktivita je občanům města 

Ostrov poskytována již od 90. let a je zaměřena na pomoc nejen seniorům, ale všem 

potřebným, osamělým, aj. Jedná se o pomoc při zajištění ošacení prostřednictvím charitního 

šatníku, o návštěvy při životních jubileích a v neposlední řadě pomoc při zajištění vyklizení 

bytu v rámci pozůstalostí, následně o likvidaci nepoužitelného ošacení.  Za rok 2022 se 

jednalo o necelých 11,5 tun. V roce 2022 využilo službu 819 klientů.    

Z pohledu sociální práce je hojně využíván klienty OSVZ především charitní šatník, a to jak 

jednotlivci, tak rodinami s dětmi. Službu lze poskytnout na základě písemného doporučení 

úřadu práce, nebo dle dohody s ředitelem i na doporučení OSVZ. Díky tomu je možné službu 

nabídnout i osobám, které vypadávají z dávkového systému, přesto tuto pomoc potřebují. 

Společně s potravinovou bankou a skladem nábytku tato služba vytváří komplex velice 

potřebných služeb pro občany Ostrova, kteří se nacházejí v nouzi.  

OSVZ navrhuje poskytnout dotaci ve výši 100 000 Kč.   

SK nepřijala žádné usnesení, protože nebyla usnášení schopná. 
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 b. Oblastní charita Ostrov – Humanitární sklad použitého nábytku, Ostrov 

Oblastní charita Ostrov žádá o poskytnutí individuální dotace ve výši 91 740 Kč, následně 

byla žádost stažena a podána nově s upravenou částkou na 50 000 Kč, na pokrytí osobních a 

části provozních nákladů služby. Již od roku 2013 nabízí pomoc těm, kteří se různým 

způsobem dostanou do životních potíží, a prostřednictvím skladu je možné jim nabídnout 

použitý nábytek pro začátek, či pro překlenutí obtížného období. Díky pravidelné podpoře již 

od samé přípravy/vzniku existuje na území celého kraje jediný sklad tohoto druhu a je již brán 

veřejností, odbornou i laickou za součást činnosti a podpory těch, kteří jí potřebují.                                                                                                                                                   

Potřeba tohoto skladu byla a bude zvláště v této náročné době, která pro mnohé vznikla ne 

zcela vlastní vinou, ale i díky následkům ekonomické krize a zároveň formy okamžité pomoci 

nejen uprchlíkům z Ukrajiny. V loňském roce navštívilo sklad cca 450 lidí.                                                                                                                                                                                                                                                                                                

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                       

Služba je klienty OSVZ s nízkými příjmy minimálně využívána.  

Jedná se o jediný typ služby v rámci Karlovarského kraje, je zde tedy předpoklad možnosti 

žádat o dotaci i v ostatních obcích kraje. V roce 2023 předpokládané zvýšené náklady u skladu 

nábytku souvisí s plánovaným přesunem do skladu v suterénu Brigádníků. Ve smlouvě o 

výpůjčce obdrželi i rozpis záloh plateb s účinností od května 2023 ve výši 5230 Kč za měsíc 

(zálohy na vodu elektrickou energii, teplo, servis výtahu, správní poplatek). 

OSVZ navrhuje poskytnout dotaci ve výši 50 000 Kč.  

SK nepřijala žádné usnesení, protože nebyla usnášení schopná. 

 

c. Oblastní charita Ostrov – Potravinová banka Charity Ostrov   

Oblastní charita Ostrov žádá o poskytnutí individuální dotace ve výši 64 800 Kč, následně 

byla žádost stažena a podána nově s upravenou částkou na 50 000 Kč na pokrytí části 

provozních nákladů služby. Tato služba nabízí k odběru potraviny před datem spotřeby, které 

jsou dodávány např. z Tesca Ostrov, Kauflandu Ostrov. Potravinové řetězce jsou povinny od 

1.1.2018 dodávat zboží jen skrze síť Potravinových bank, potažmo tedy i skrze OCH Ostrov.                                                                                                                       

Zároveň je v rámci projektu Fead MPSV nabízena potravinová pomoc i jednotlivcům za 

předem stanovených, přísných pravidel, a to v hojné spolupráci s Městem Ostrov, Úřadem 

práce, Člověkem v tísni, Nádechem o.p.s, a dalšími organizacemi.  Díky podpoře Města 

Ostrov se také podařilo získat dotaci Ministerstva zemědělství na přestavbu nevyužitých 

prostor Ostrovské teplárenské. 

 

OSVZ s touto službou úzce spolupracuje. Jedná se o přímou pomoc pro jednotlivce i rodiny s 

dětmi, kteří nemají dostatek finančních prostředků ani na zajištění stravy a základních 

hygienických potřeb. Dle dohody lze na základě písemného doporučení sociálního pracovníka 

OSVZ poskytnout potravinovou pomoc konkrétnímu klientovi. Dále zde OSVZ pravidelně 

odebírá větší objem potravinových a hygienických balíčků, které následně distribuuje svým 

klientům, kteří si tuto službu z různých důvodů nezvládnou obstarat sami. Vítáme schopnost 

služby poskytnout operativně potravinovou pomoc v akutních případech.  
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OSVZ navrhuje poskytnout dotaci ve výši 40 000 Kč.     

SK nepřijala žádné usnesení, protože nebyla usnášení schopná. 

 

4. Doplnění Pořadníku na byty v Domě s pečovatelskou službou 

v Ostrově 

4.1. Žádosti o byty v Domě s pečovatelskou službou v Ostrově – jednotlivci 

a)  Paní Helena Ondráčková, nar. 1945, vdova, trvale bytem Hlavní 989, Ostrov. Žadatelka je 

ve starobním důchodu, požaduje byt v Domě s pečovatelskou službou v Ostrově. Nemá PnP, 

nemá průkaz OZP.  Paní  Helena Ondráčková nevyužívá žádnou sociální službu. Bezdlužnost 

žadatelky ověřena. Není vlastníkem nemovitosti určené k bydlení. 

OSVZ navrhuje nesouhlasit se zařazením do pořadníku na byty v Domě s pečovatelskou 

službou v Ostrově 

SK nepřijala žádné usnesení, protože nebyla usnášení schopná. 

b) Paní Věra Kochová, nar. 1957, vdaná, trvale bytem Krušnohorské nám 29, Hroznětín. 

Žadatelka je ve starobním důchodu, požaduje byt v Domě s pečovatelskou službou v Ostrově. 

Nemá PnP, nemá průkaz OZP.  Paní  Helena Ondráčková nevyužívá pečovatelskou službu. 

Město Hroznětín souhlasí s uzavřením smlouvy, kterou by se zavázaly k úhradě 

jednorázového příspěvku ve výši 10 000 Kč při přidělení bytu v DPS Ostrov.  Bezdlužnost 

žadatelky ověřena. Není vlastníkem nemovitosti určené k bydlení. 

OSVZ navrhuje souhlasit se zařazením do pořadníku na byty o velikosti 1+0 nebo 1+kk 

v Domě s pečovatelskou službou v Ostrově 

SK nepřijala žádné usnesení, protože nebyla usnášení schopná. 

c) Paní Anna Průchová,  nar. 1940, vdova, bytem Severní 1172, Ostrov. Žadatelka je ve 

starobním důchodu, požaduje byt v Domě s pečovatelskou službou v Ostrově. Nemá PnP, 

nemá průkaz OZP. Paní Anna Průchová má zavedenou odlehčovací sociální  službu Global 

Partner. Bezdlužnost žadatelky ověřena. Je vlastníkem nemovitosti určené k bydlení. 

OSVZ navrhuje souhlasit se zařazením do pořadníku na byty o velikosti 1+0 nebo 1+kk 

v Domě s pečovatelskou službou v Ostrově 

SK nepřijala žádné usnesení, protože nebyla usnášení schopná. 

 

4.2. Žádosti o byty v Domě s pečovatelskou službou v Ostrově – dvojice 

Pan Jiří Cafourek, nar. 1937 a paní Hedviga Cafourková, nar. 1941, oba trvale bytem Horská 

872, Ostrov.  Oba žadatelé jsou ve starobním důchodu. Pan Jiří Cafourek, nemá PnP, nemá 

průkaz OZP. Pan Jiří Cafouek má zavedenou pečovatelskou službu. Paní Hedviga 

Cafourková,  nemá PnP, nemá průkaz OZP. Paní Hedviga Cafourková má zavedenou 

pečovatelskou službu. Bezdlužnost manželů Cafourkových ověřená. Jsou vlastníky 

nemovitosti určené k bydlení.   
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OSVZ navrhuje souhlasit se zařazením do pořadníku na byty  o velikosti 1+1 v Domě 

s pečovatelskou službou v Ostrově 

SK nepřijala žádné usnesení, protože nebyla usnášení schopná. 

 

5. Žádost o přeřazení v pořadníku na byty v Domě s pečovatelskou 

službou v Ostrově 
 

Paní Anna Dvořáková, nar. 1939, trvale bytem Luční 838, Ostrov. Žadatelka je ve starobním 

důchodu, požaduje přeřazení do pořadníku na byty 1+0 a 1+kk. Jako důvod uvádí změnu 

rodinného stavu. Pan Karel Dvořák zemřel dne 01.07.2023. Paní Anna Dvořáková nepobírá 

PnP, nemá přiznaný průkaz OZP.  Paní Anna Dvořáková,  nemá PnP, nemá průkaz OZP. Paní 

Anna Dvořáková pečovatelskou službu odebírá. Není vlastníkem nemovitosti určené k 

bydlení.   

OSVZ navrhuje souhlasit se zařazením do pořadníku na byty o velikosti 1+0 nebo 1+kk 

v Domě s pečovatelskou službou v Ostrově, dle data podání a splnění podmínek 

v původní žádosti. 

SK nepřijala žádné usnesení, protože nebyla usnášení schopná.  

 

6. Různé 

- Návštěva Sociální komise v DPS  Blahoslaveného Hroznaty v Hroznětíně 25.9.2023 

v 15,30  

- Návštěva Sociální komise v Alzeimer Home Ostrov 2.10.2023 v 15 hodin  

        Předsedkyně komise ukončila jednání a rozloučila se s přítomnými členy komise. 

 

Jednání komise bylo ukončeno v 16,45 hod. 

Zapsala:  

 

 

                                                                                                                                              

         Pavlína Lišková  

                 předsedkyně komise 

 


